
Justitsministeriet 

Den 14. august 2006

Kære Statsrevisorer

Jeg vil gerne udtrykke min tilfredshed med, at Rigsrevisionen har foretaget en undersøgelse af det

statslige indkøb, og jeg tager Statsrevisorernes og Rigsrevisionens bemærkninger herom til

efterretning.

I forlængelse af Rigsrevisionens beretning har Finansministeriet gennemført en konsulentanalyse

af statens indkøb, og på den baggrund er der nu iværksat et tværministerielt samarbejde med

henblik på at opnå lavere priser for staten som helhed ved at samle det statslige indkøb af varer,

der anvendes bredt, og som kan standardiseres på tværs af institutionerne.

På Justitsministeriets område anvendes navnlig i politiet og kriminalforsorgen en lang række

institutionsspecifikke varer, der ikke tilsvarende skal indkøbes af andre statslige institutioner. Disse

varer vil således også fremover skulle indkøbes af politiet og kriminalforsorgen, og institutionerne

vil i samarbejde med departementet fortsætte bestræbelserne på at effektivisere indkøbet på

ministerområdet yderligere. Rigsrevisionens analyser og bemærkninger i beretningens afsnit IV

vedrørende effektivisering af indkøbsvirksomheden i ministerierne vil blive inddraget i dette

arbejde.

Kopi af denne skrivelse er sendt til Rigsrevisor.
 
Med venlig hilsen

Lene Espersen


